
1 
 

 
 

Zápis  
z 2. zasedání Akademického senátu UHK dne 1. února 2023 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Lukáš Vízek, dr. Jan Květina, doc. Martin Paleček, dr. Libuše 
Svobodová, dr. Jiří Lipovský, dr. Mária Hromadová, dr. Richard Thér, doc. Jana Ondráková, Petra 
Skořepová, Mgr. Barbora Borůvková, Bc. Anna Fliegerová, Mgr. Dominik Šípoš, Lukáš Hromek, 
Tereza Jelínková, Bc. Jiří Drtina. 
 
Připojeni online: dr. Karel Mls, doc. Václav Bělík, dr. Jakub Toman, Bc. Michal Pajer, Mgr. Jiří Kos, 
Bc. Zuzana Pavlasová, Mgr. Veronika Skoupilová. 
 
Omluveni: Simona Růžičková. 
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, 
doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, dr. Michal Strobach, prorektor, 
prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. Jan Kříž, děkan PřF, prof. František Vaníček, děkan PdF, dr. Jan 
Prouza, děkan FF, doc. Zuzana Hromadová, proděkanka PdF, Ing. Eva Špalovská, vedoucí EO, 
Mgr. Jiřina Smetanová, vedoucí OMO a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 22 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 20 členů (KAP 10 a SK 10 členů).  
 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu. 
2) Novelizace Vnitřního mzdového předpisu (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 

rektor). 
3) Aktualizace Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK (předkládá 

prof. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., děkan PdF). 
4) Volba delegátů UHK do Studentské komory Rady vysokých škol (předkládá doc. Ing. Bc. 

Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
5) Různé: 

a) Plánované zapojení UHK do relevantních výzev OP JAK (předkládá Mgr. Michal 
Strobach, Ph.D., prorektor). 

b) Gender equality plan na UHK (předkládá Mgr. Michal Strobach, Ph.D., prorektor). 
c) Koncepce výstavby UHK (předkládá doc. PhDr. Václav Bělík, Ph.D.). 
d) Ukazatel nezaměstnanosti absolventů (předkládá doc. PhDr. Václav Bělík, Ph.D.). 

 
Hlasování: pro – 20, proti - 0, zdržel se – 0 (z technických důvodů se 1 senátor nemohl hlasování 
zúčastnit). 
Program 2. zasedání AS UHK byl schválen. 
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Bod 1. Složení slibu. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že dle VŘ AS UHK čl. 8 odst. 6 se zvolení členové AS UHK ujímají funkce 
složením slibu AS UHK. 
 
Slib člena AS UHK složili zbývající členové dr. Richard Thér a dr. Jakub Toman.  
 
AS UHK má aktuálně 24 členů (KAP 12 a SK 12 členů) a usnášeníschopný na tomto zasedání 
je v celkovém počtu: 23 členů (KAP 12 a SK 11). 
 
Bod 2. Novelizace Vnitřního mzdového předpisu (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor).  
 
Prof. Kuča uvedl, že s ohledem na inflaci a dění kolem nás a po dohodě s děkany navrhuje 
zaměstnancům zvýšení mzdových tarifů o 7,5 %. Každá fakulta pokryje navýšení jiným způsobem 
(např. z fondů). Rektor upozornil na probíhající energetickou krizi, jejíž finanční dopad zatím 
nelze odhadnout. Novelizaci VMP předběžně odsouhlasilo MŠMT, po schválení AS UHK bude 
vnitřní předpis zaslán ministerstvu k registraci a přibližně od 1. 4. 2023 dojde k navýšení mezd. 
 
Diskutoval se způsob a procentní zvýšení tarifních mezd (Bc. Drtina, prof. Kuča, prof. Vaníček, 
Ing. Špalovská, doc. Ondráková, dr. Svobodová). 
 
L. Hromek se dostavil na zasedání (změnil svou účast z online na fyzickou); počet přítomných 
členů AS UHK: KAP 12, SK 11, celkem 23. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 3. 
AS UHK schválil Novelizaci Vnitřního mzdového předpisu. 
 
Bod 3. Aktualizace Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK (předkládá prof. 
PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., děkan PdF). 
 
Prof. Vaníček objasnil navrhované změny, které se týkají administrativního zabezpečení agendy 
a doplnění možnosti hybridního jednání Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK. 
 
Legislativní komise AS UHK dokument projednala a doporučila akademickému senátu ke schválení. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Aktualizaci Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK. 
 
Bod 4. Volba delegátů UHK do Studentské komory Rady vysokých škol (předkládá doc. Ing. Bc. 
Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).  
 
Doc. Tomášková vysvětlila, že dle čl. 11 odstavec 2 volí AS UHK dva zástupce studentů UHK 
do studentské komory Rady vysokých škol – člena a jeho náhradníka (oba stávající studenti 
rezignovali). Volby kandidátů na zástupce UHK v Radě vysokých škol jsou tajné. Kandidáta 
a náhradníka za studentskou část akademické obce UHK volí pouze SK AS UHK. 
 
Doc. Tomášková předala slovo Mgr. Šípošovi, který volbu řídil. Mgr. Šípoš upozornil, že aktuální 
volební období je do prosince 2023, a pak se uskuteční nové volby všech zástupců do RVŠ. 
Kandidátem na delegáta do SK RVŠ je Lukáš Hromek. Po krátkém představení a diskusi následovala 
tajná volba. 
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Hlasování: pro – 10, proti - 0, zdržel se - 1. 
AS UHK zvolil Lukáše Hromka delegátem UHK do studentské komory RVŠ na pozici člen – 
delegát. 
 
Bod 5. Různé: 
 

a) Plánované zapojení UHK do relevantních výzev OP JAK (předkládá Mgr. Michal 
Strobach, Ph.D., prorektor). 

 
Prof. Kuča uvedl, že nyní nás čeká období, kdy nebude tolik projektů, ale začínají se připravovat 
první výzvy na projekty ESF, ERDF, atd., které začnou od poloviny roku 2024. 
 
Dr. Strobach informoval senátory o skončení 4 velkých projektů, které bude třeba finančně uzavřít 
a zároveň připravovat projekty a výzvy nové. Prorektor popsal jednotlivé výzvy a podporované 
aktivity: špičkový výzkum, rozvoj infrastrukturního zázemí pro doktorandy, mezisektorové 
spolupráce, podporu a rozvoj excelence ve společ. a humanitních vědách, výzkumné prostředí, 
školu hrou, podporu budoucích učitelů a ESF a ERDF projekty.  
 
Diskutovala se možnost zapojení studentů do projektů (Bc. Drtina, prof. Kuča). 
 

b) Gender equality plan na UHK (předkládá Mgr. Michal Strobach, Ph.D., prorektor). 
 
Dr. Strobach uvedl, že se jedná o dokument, ke kterému jsme se zavázali v rámci evropského 
projektu a naplňujeme tím strategický záměr UHK. GEP vznikl k podpoře získání projektů a přístup 
univerzity k dané problematice bude hodnocen GA ČR a TA ČR. Prorektor představil 5 hlavních cílů, 
které budou na UHK aplikovány a měly by se dostat do povědomí akademické obce. 
 
Diskutovala se genderová dimenze ve výzkumu (dr. Lipovský, dr. Strobach, Mgr. Šrůtková, 
prof. Krejcar), ostatní sociopatologické změny (doc. Bělík, dr. Strobach), zřízení pozice 
ombudsmana na UHK (doc. Bělík, prof. Kuča, Mgr. Borůvková, Mgr. Šípoš, doc. Marešová, 
Mgr. Došková, Bc. Drtina) a zaměření genderové rovnosti (Bc. Fliegerová, dr. Strobach, 
Mgr. Šrůtková). 
 

c) Koncepce výstavby UHK (otevírá doc. Bělík). 
 
Doc. Bělík tlumočil nespokojenost zaměstnanců PdF s internetovým článkem „Hradecká univerzita 
chce rozšířit kampus Na Soutoku, hledá projektanta“ v Hradecké drbně.cz, kde nebyla zmíněna 
rekonstrukce budovy C. 
 
Prof. Kuča objasnil význam článku poskytnutý Ing. Klicnarem, který se týkal budoucí výstavby UHK, 
ne rekonstrukcí a poskytl informace týkající se snahy o získání financí na opravu budovy PdF 
v podobě dopisu, který byl zaslán premiérovi; v současné době probíhá další jednání s MŠMT.  
Rektor dále sdělil, že před podáním žádosti o dotaci pro další rozšíření kampusu je třeba 
mít splněné všechny podmínky. K rozvoji kampusu je naplánováno i jednání s primátorkou města 
Hradec Králové dr. Springerovou.  
 
Prof. Vaníček upozornil, že rekonstrukce budovy PdF s využitím vlastních prostor by měla být 
pro univerzitu prioritní.  
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d) Ukazatel nezaměstnanosti absolventů (otevírá doc. Ondráková). 
 

Doc. Ondráková poukázala na nespravedlivé vyhodnocování nezaměstnanosti absolventů v rámci 
výpočtu v rozpočtu, na jehož základě dochází k udělování procentních bodů fakultám. Jedná 
se údajně o ukazatel, který není statisticky podchycen a nelze ho bez komplikací vyhodnotit. 
Doc. Ondráková připomněla, že humanitní obory nemají sílu proniknout do výzkumného prostředí. 
 
Prof. Kuča upřesnil, že parametr „nezaměstnanost absolventů“ byl nejprve zařazen a schválen 
do pravidel hodnocení PPK všemi součástmi, následně se zjistilo, že je velmi obtížné získat 
relevantní data ve vazbě na studijní programy a potažmo fakulty, proto se po vzájemné dohodě 
přistoupilo k uvedení výsledných procent, která odpovídají průměru dosažených výsledků ostatních 
hodnocených ukazatelů v oblasti PPK Studium. 
 
Diskutovala se rozpočtová matice a PPK (prof. Krejcar, prof. Vaníček, prof. Kuča, dr. Svobodová). 
 

 Mgr. Šípoš z SK opustil jednání a Simona Růžičková se připojila online; počet přítomných členů 
AS UHK: KAP 12, SK 11, celkem 23. 
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil program 2. zasedání AS UHK. 
2. AS UHK schválil novelizaci Vnitřního mzdového předpisu. 
3. AS UHK schválil Aktualizaci Jednacího řádu Vědecké rady Pedagogické fakulty UHK. 
4. AS UHK zvolil Lukáše Hromka delegátem UHK do studentské komory RVŠ na pozici 

člen – delegát. 
 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: KAP 12, SK 11, celkem 23.   

Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 1. 3. 2023 v 13.30 hod. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 1. 2. 2023                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


	Zápis

